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By describing the violence they have 
suffered over the two years prior to 
the “Living environment and security” 
(CVS) surveys, 18-75 year-old women 
reveal the extent to which they are 
more exposed than men to acts 
committed by someone they know 
– first and foremost their spouse or 
former spouse1. Women are also 
more often victims of acts of a sexual 
nature, whatever form they may take.

Over the 2008 to 2016 survey 
campaigns, the annual average 
number of women between the ages 
of 18 and 75 who claimed to have 
been the victim of at least one act of 
a sexual nature2 over the two years 
prior to the study stands at 1.7 million, 
and the number of women subject 
to physical violence or threats on at 
least one occasion at more than 2 
million. Three out of four acts of a 
sexual nature are committed against 
women, whether within or outside the 
household (74%), whereas almost the 
same percentage of men (48%) as 
women (52%) claim to have been a 
victim of physical violence or threats. 

For this type of offence, the proportion 
of women grows the closer her links 
with the perpetrator: 58% for physical 
violence outside the household but 
by an acquaintance and 66% for 
physical violence within the household. 
The gap between men and women is 
largest when the perpetrator of the 
physical violence (whether outside or 
within the household) is the spouse 
or former spouse: 72% of victims are 
women in this case.

Women, the primary declared victims 
of physical or sexual violence

n the 1970s in France, feminist movements denounced violence committed against 
women, and its analysis subsequently became a priority on public policy agendas3. 
All of the studies conducted on violence against women agree on the sheer number of 
forms this can take (physical, sexual, psychological, verbal or economic) in both private 

(within the household) and public (in the workplace or the street) settings4. Furthermore, 
these forms of violence remain behind the scenes for the most part – and are even brushed 
off as inconsequential in some instances5. In light of this, it becomes vital to gain an insight 
into this phenomenon through surveys conducted with victims, not least because of the low 
reporting rate.

In 2000, the first national survey on violence against women in France (Enveff) was carried 
out; the second, on gender relations and violence (VIRAGE), has just ended6. From the 
outset, so since 2007, the CVS survey has also been conducted along these lines by 
annually asking the French population about so-called “sensitive” victimisations (such as 
sexual violence) suffered over the two years prior to the survey, as well as crimes committed 
against the household (such as burglary) or the respondent (such as violent robbery or theft 
without violence)7.

The findings from the CVS surveys8 (conducted by Insee-ONDRP-SSMSI9) among 18-75 
year olds living in metropolitan France bring to light the persisting over-representation of 
women in certain categories of violence.

I

(1)  The notion of spouse or former spouse should be understood in the broad sense (husband/wife, partner or boy/girl-
friend). The spouse lives with the respondent, while the former spouse no longer does at the time of the survey, but may 
have done at the time of the assault. In 2016, the notion of “non-live-in spouse” was added, but we have not taken this 
on board in our analysis as the data between 2008 and 2015 only refers to the former spouse.

(2)  Acts of a sexual nature include indecent exposure, inappropriate behaviour (for example, one person trying to kiss 
another without their consent, or to fondle them) and sexual violence (rape and attempted rape as well as other forms 
of sexual assault including groping). Sexual harassment is not included in the scope of this study.

(3)  2017 is the year for violence against women in the Parisian region (Ile-de-France).

(4)  Maryse Jaspard, Les violences contre les femmes, 2e éd., Paris, La Découverte, «Repères», 2011, p.8.

(5)  Marylène Lieber, «La double invisibilité des violences faites aux femmes dans les contrats locaux de sécurité français», 
Cahiers du Genre, 2003/2, n°35, p.71-94.

(6)  Ined, «Présentation de l’enquête Virage et des premiers résultats sur les violences sexuelles», Working document, 
no.229, January 2017, 67p.

(7)  See the 2006 to 2016 annual reports of the ONDRP and the Letter from the Observatoire national des violences faites 
aux femmes.

(8)   See the Methodological overview p.4.

(9)   Insee: French National Institute of Statistics and Economic Studies; ONDRP: French National Observatory of Crime and 
Criminal Justice and SSMSI: Ministerial Statistics Department for Internal Security
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Over-representation of women 
among victims of “physical 
violence, threats or acts of a sexual 
nature”
Over the 2008 to 2016 survey campaigns, 14.7% of women 
claimed to have endured at least one of these forms of violence 
over the two years prior to the survey (11.4% of men) – accounting 
for 58% of victims. 

To grasp the specific nature of violence committed against women, 
we have distinguished “physical violence or threats” (including 
during a theft or attempted theft) from “acts of a sexual nature”. 
On the one hand, violent robbery, physical violence (slaps, blows 
and other forms of physical violence) both within and outside the 
household, as well as threats, are therefore analysed together. 
On the other, we look more particularly at indecent exposure, 
inappropriate behaviour10 and sexual violence (rape, attempted 
rape and other forms of sexual assault including groping) both 
within and outside the household. 

Every year between 2008 and 2016, an average of 1.7 million 
women claimed to have been the victim of at least one act of a 
sexual nature over the two years prior to the survey (fewer than 
600,000 men) and more than 2 million of physical violence or 
threats on at least one occasion (fewer than 2 million men). 

Women are significantly more exposed than men to acts of a 
sexual nature, and to more or less the same extent as them to 
physical violence or threats [➊]. 

The victimisation rate of women for acts of a sexual nature over 
two years is almost triple that of men (7.5% vs 2.9% during the 
2008 to 2016 surveys). The over-representation of women is a 
finding that is shared by other French surveys, such as VIRAGE. 
The trends characterising sexual violence, which are available on 
an annual basis via the CVS scheme, throw up a persisting gap 
between women and men ever since the first survey. 

This structural difference can be found for each of the components 
of sexual violence [➋]. More than 6 in 10 victims claiming to have 
been subject to at least one instance of indecent exposure are 
women. Likewise, women account for almost 8 in 10 victims of 
inappropriate behaviour, as well as for victims of sexual violence 
both within and outside the household.

Furthermore, women are also more likely to be a victim of intimate 
partner violence, committed by a spouse or former spouse11. They 
account for just under two-thirds of victims of physical violence 
committed by the spouse (66%) and more than 90% for sexual 
violence (rape, attempted rape and other forms of sexual assault) 
by the spouse. This proportion also exceeds 90% regarding to 
violence outside of the household setting committed by a former 
spouse (91% for physical violence and 93% for sexual violence).

Accordingly, women are the main victims of physical or sexual 
violence on the part of a spouse or former spouse, irrespective 
of whether these assaults are committed within or outside the 
household. 72% of victims are women where physical violence 
is concerned and 92% where sexual violence is concerned [➌]. 

(10)  An example of inappropriate behaviour is when one person tries to kiss another without their consent.

(11)  See TOURNYOL DUCLOS L. and LE JEANNIC T., «Les violences faites aux femmes», Insee Première, n°1180, February 2008, 4p. and MORIN T., JALUZOT L. and 
PICARD S., «Femmes et hommes face à la violence. Les femmes sont plus souvent victimes d’un proche ou de leur conjoint», Insee Première, n°1473, November 2013, 4p.
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les cambriolages) ou par la personne interrogée (telles que les vols avec ou sans 
violence)7. 

Il est possible de percevoir à partir des résultats collectés dans les enquêtes CVS8 (Insee-
ONDRP-SSMSI) auprès des personnes de 18 à 75 ans de France métropolitaine, la 
persistance de la surreprésentation des femmes dans certains types de violences. 

Surreprésentation des femmes parmi les victimes de « violences 
physiques, menaces ou d’actes à caractère sexuel » 

Lors des enquêtes 2008 à 2016, 14,7 % des femmes ont témoigné avoir subi au moins 
l’une de ces violences au cours des deux ans précédant l’enquête (11,4 % des hommes) 
représentant 58 % des victimes.  

Pour appréhender les spécificités des violences envers les femmes, nous avons dissocié 
les « violences physiques ou menaces » (y compris lors d’un vol ou d’une tentative) 
d’une part et les « actes à caractère sexuel » d’autre part. Les vols avec violences, les 
violences physiques (gifles, coups et autres violences physiques) hors et dans le ménage, 
et les menaces sont donc analysés conjointement. D’un autre côté, nous étudions plus 
particulièrement les exhibitions sexuelles, les gestes déplacés9 et les violences sexuelles 
(viols, tentatives de viols et autres agressions sexuelles dont les attouchements) hors et 
dans le ménage.  

Chaque année en moyenne, entre 2008 et 2016, 1,7 million de femmes se sont déclarées 
victimes d’au moins un acte à caractère sexuel au cours des deux ans précédant 
l’enquête (moins de 600 000 hommes) et plus de 2 millions d’au moins un fait 
de violences physiques ou menaces (moins de 2 millions pour les hommes).  

Figure 1 : Victimes par sexe selon les atteintes regroupées (%). 

Actes à caractère sexuel 

74 % des victimes sont des femmes 

 

 

Violences physiques ou menaces 

52 % des victimes sont des femmes 

 

 
Champ : Personnes de France métropolitaine de 18-75 ans s’étant déclarées victimes d’au moins l’une des 
atteintes sur deux ans. 
Note : Les actes à caractère sexuel regroupent les exhibitions sexuelles, les gestes déplacés (personne 
cherchant à en embrasser une autre contre sa volonté par exemple) et les violences sexuelles (viols, tentatives 
de viols et autres agressions sexuelles). Les violences physiques ou menaces comprennent les vols avec 
violences ou menaces, les violences physiques hors et dans le ménage, et les menaces. 
Source : Enquêtes « Cadre de vie et sécurité » 2008-2016, Insee-ONDRP-SSMSI  

                                            
7 Voir les rapports annuels de l’ONDRP de 2006 à 2016 et la Lettre de l’Observation national des violences faites 
aux femmes. 
8 Voir la note méthodologique p.4. 
9 Les gestes déplacés correspondent par exemple à une personne cherchant à embrasser quelqu’un contre sa 
volonté. 

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

Scope: 18-75 year-olds in metropolitan France who claim to have been the victim of at least one of the offences over the previous two years.
Source: 2008-2016 “Living environment and security” surveys, INSEE-ONDRP-SSMSI 
Note: Acts of a sexual nature encompass indecent exposure, inappropriate behaviour (one person trying to kiss another without their consent for example) and sexual violence 
(rape, attempted rape and other forms of sexual assault). Physical violence or threats include robbery (with violence or threats), physical violence both within and outside the 
household, and threats.

Acts of a sexual nature
74% of victims are women

Physical violence or threats
52% of victims are women

➊  Victims, by gender, according to the grouped offences (%)

https://www.insee.fr/fr/statistiques/1280722
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commises par un ex-conjoint (91 % pour les violences physiques et 93 % pour les 
violences sexuelles). 

Ainsi, les femmes sont les principales victimes de violences physiques ou sexuelles de la 
part d’un conjoint ou d’un ex-conjoint que ces dernières aient lieu dans ou hors du 
ménage : 72 % des victimes sont des femmes lors de violences physiques et 92 % lors 
des violences sexuelles [Figure 3].  

Figure 3 : Victimes d’un conjoint ou ex-conjoint par sexe selon le type d’atteinte 

Violences sexuelles par conjoint ou ex-conjoint 
hors et dans le ménage 

92 % des victimes sont des femmes 

 

Violences physiques par conjoint ou ex-conjoint 
hors et dans le ménage 

72 % des victimes sont des femmes 

 

Champ : Personnes de France métropolitaine de 18-75 ans s’étant déclarées victimes. 
Source : Enquêtes « Cadre de vie et sécurité » 2008-2016, Insee-ONDRP-SSMSI. 

De surcroît, si globalement, une proportion quasiment équivalente d’hommes et de 
femmes se déclarent victimes d’agressions physiques ou de menaces, lorsque ces 
violences se déroulent dans le ménage les femmes sont de nouveau les plus exposées 
(66 % comparer à 34 % d’hommes).  

Une des particularités des violences envers les femmes réside donc dans la proximité de 
la victime avec l’agresseur, une majorité d’entre elles connaissant au moins de vue 
l’auteur même lors de violences physiques et sexuelles hors ménage. C’est ici une 
caractéristique importante que les femmes victimes ne partagent pas avec les hommes.  

Des femmes victimes d’auteurs connus même hors ménage 

Parmi les femmes victimes de violences sexuelles (viols, tentatives de viols et autres 
agressions sexuelles) hors et dans le ménage, 80 % connaissent de vue ou 
personnellement l’auteur11. Plus spécifiquement, dans le cas des violences sexuelles hors 
ménage, 7 femmes victimes sur 10 déclarent connaître personnellement ou de vue leur 
agresseur (43 % des hommes). Parmi les femmes connaissant personnellement l’auteur, 
38 % signalent que ce dernier était leur ex-conjoint (14 % pour les hommes). Viennent 
ensuite les personnes faisant partie des relations proches (28 % pour les femmes et 
32 % pour les hommes).  

3 femmes victimes sur 10 font état d’une absence de relation entre elle et l’auteur. Si, 
marginalement, il peut s’agir de personnes du voisinage ou du quartier, dans la plupart 
des cas ces personnes sont complétement inconnues de la victime.  

Les gestes déplacés commis hors du ménage, tels que les caresses ou le fait qu’une 
personne cherche à embrasser quelqu’un contre sa volonté, sont plutôt le fait d’un auteur 
connu personnellement ou de vue (64 % des femmes victimes). Par ailleurs, ces actes 
                                            
11 Le descriptif d’une victimation porte sur la dernière atteinte. 

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

➋  Victims, by gender, according to the type of offence 
(outside and within the household)

Scope: 18-75 year-olds living in metropolitan France who claim to have been a victim.
Source: 2008-2016 “Living environment and security” surveys, INSEE-ONDRP-SSM-

SI.

Moreover, although overall, an almost equivalent proportion of 
men and women claim to have been the victim of physical assault 
or threats, when such violence is committed within the household, 
women are, once again, the most exposed (66% compared to 
34% of men). 

One of the distinctive features of violence against women 
therefore concerns the familiarity of the offender to the victim: most 
women know the perpetrator at least by sight – even as regards 
physical and sexual violence committed outside the household. 
This is a key characteristic that female victims do not share with 
male victims. 

Female victims’ perpetrators are 
known to them even outside of the 
household
80% of female victims of sexual violence (rape, attempted rape 
and other forms of sexual assault), both within and outside the 
household, know the perpetrator either personally or by sight12. 
More specifically, in the case of sexual violence outside of the 
household, 7 in 10 female victims claim to know the perpetrator 
personally or by sight (43% of men). 38% of women who know 
the perpetrator personally report that this person was their former 
spouse (14% for men). Close relatives make up the next largest 
proportion (28% for women and 32% for men). 

3 in 10 female victims claim there to be no relationship between 
them and the offender. Although, on rare occasions, this may 
mean that the offender is a neighbour or someone the victim 
knows in passing, in most cases the perpetrators are complete 
strangers as far as the victim is concerned. 

Scope: 18-75 year-olds living in metropolitan France who claim to have been a victim.
Source: 2008-2016 “Living environment and security” surveys, INSEE-ONDRP-SSMSI.

Sexual violence by spouse or former spouse outside 
and within the household
92% of victims are women

Physical violence by spouse or former spouse outside 
and within the household
72% of victims are women4 

 

Les femmes sont nettement plus exposées que les hommes aux actes à caractère sexuel 
et de façon à peu près égale aux violences physiques ou menaces [Figure 1].  

Le taux des actes à caractère sexuel sur deux ans des femmes est presque trois fois 
supérieur à celui des hommes (7,5 % vs 2,9 % lors des enquêtes 2008 à 2016). La 
surreprésentation des femmes est un constat, partagé par d’autres enquêtes telles que 
VIRAGE. Les évolutions caractérisant les violences sexuelles, disponibles annuellement 
via le dispositif CVS, mettent en exergue un écart persistant entre les femmes et les 
hommes depuis la première enquête.  

Cette différence structurelle se retrouve pour chacune des composantes des violences 
sexuelles [Figure 2]. Plus de 6 victimes sur 10 déclarant avoir subies au moins une 
exhibition sexuelle sont des femmes. De même, elles représentent près de 8 victimes sur 
10 de gestes déplacés, également pour les victimes de violences sexuelles hors et dans le 
ménage. 

Figure 2 : Victimes par sexe selon les types d’atteinte (hors et dans le ménage). 

 
Champ : Personnes de France métropolitaine de 18-75 ans s’étant déclarées victimes. 
Source : Enquêtes « Cadre de vie et sécurité » 2008-2016, Insee-ONDRP-SSMSI. 

Par ailleurs, les femmes sont également plus souvent victimes de violences au sein du 
couple, par un conjoint ou par un ex-conjoint10. Elles représentent un peu moins des 
deux tiers des victimes de violences physiques par le conjoint (66 %) et plus de 90 % 
pour les violences sexuelles (viols, tentatives de viol, et autres agressions sexuelles) par 
le conjoint. Cette part dépasse aussi 90 % lorsqu’il s’agit des violences hors ménage 
                                            
10 Voir TOURNYOL DUCLOS L. et LE JEANNIC T., « Les violences faites aux femmes », Insee Première, n°1180, 
février 2008, 4p. et MORIN T., JALUZOT L. et PICARD S., « Femmes et hommes face à la violence. Les femmes 
sont plus souvent victimes d’un proche ou de leur conjoint », Insee Première, n°1473, novembre 2013, 4p. 

66	  % 34	  % 

Exhibition 
sexuelle 
79	  % 21	  % 

Gestes déplacés à 
caractère sexuel 

77	  % 23	  % 

Violences 
sexuelles 

82	  % 18	  % 

Dans	  le	  ménage 

50	  % 50	  % 

Menaces 

46	  % 54	  % 

Violences 
physiques 

46	  % 54	  % 

Vols avec 
violences 

66	  % 34	  % 

Hors	  ménage 

Violences 
sexuelles  

Violences 
physiques  

➌ Victims of a spouse or former spouse, by gender, according to the type of offence

(12)  The description of a victimisation incident concerns the most recent assault.

Outside the 
household

Within the 
household

Indecent exposure Threats

Inappropriate 
behaviour of a 
sexual nature

Physical violence

Sexual violence Violent robbery

Sexual violence Physical violence
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Inappropriate behaviour demonstrated outside of the household, 
such as fondling or one person trying to kiss another without 
their consent, tends more to be committed by someone known 
personally or by sight (64% of female victims). Furthermore, such 
behaviour is carried out in public places (14% in the street and 
12% on public transport) and in private (15% at the respondent’s 
home and 13% at someone else’s home). 

In addition, and unlike other forms of sexual assault, women are 
victims of indecent behaviour in the street (35%) or on public 
transport (14%). 

In the same way as for acts of a sexual nature, the relationship 
between victims and perpetrators of physical violence outside the 

household differs between women and men. Women claiming 
to be victims overwhelmingly report knowing the perpetrator 
personally or by sight (58% of victims) [➍] compared with 
male victims (42%). For 46% of women who know their attacker 
personally, this person is a former spouse (10% for men). 

Although women are exposed just as much as men to physical 
violence outside the household, they are more likely to know the 
perpetrator personally or by sight. Accordingly, this connection 
may be linked to the fact that the characteristics of violence 
committed against women outside the private sphere are similar 
to those committed within the household. 
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sont perpétrés dans les lieux publics (14 % dans la rue et 12 % dans un transport en 
commun) et dans la sphère privée (15 % au domicile de l’enquêtée et 13 % dans le 
logement de quelqu’un d’autre).  

En outre et contrairement aux autres atteintes sexuelles, les femmes sont victimes 
d’exhibition sexuelle dans la rue (35 %) ou dans un transport en commun (14 %).  

À l’image des actes à caractère sexuel, les liens entre les victimes et les auteurs de 
violences physiques hors ménage diffèrent entre les femmes et les hommes. Les femmes 
témoignant être victimes rapportent majoritairement connaître personnellement ou de 
vue leur auteur (58 % des victimes) [Figure 4]. A contrario, cela concerne une minorité 
d’hommes victimes (42 %). Pour 46 % des femmes connaissant personnellement l’auteur 
des faits de violences, ce dernier est l’ex-conjoint (10 % pour les hommes).  

Figure 4 : Victimes de violences physiques hors ménage par sexe selon le lien avec l’auteur 

Auteur connu 

58 % des victimes sont des femmes 

 

Auteur inconnu 

34 % des victimes sont des femmes 

 

Champ : Personnes de France métropolitaine de 18-75 ans s’étant déclarées victimes de violences physiques 
hors ménage.  
Source : Enquêtes « Cadre de vie et sécurité » 2008-2016, Insee-ONDRP-SSMSI. 

Bien que les femmes soient autant agressées que les hommes lors de violences 
physiques hors ménage, elles connaissent plus souvent leur agresseur de vue ou 
personnellement. Ainsi, ce lien peut être lié au fait que les caractéristiques des violences 
dirigées contre les femmes hors de la sphère privée soient proches de celles subies dans 
le ménage.  

Point méthodologique :  
 
Les enquêtes de victimation « Cadre de vie et sécurité » (CVS) sont menées 
conjointement par l’Insee et l’ONDRP depuis 2007, et avec le Service statistique 
ministériel de sécurité intérieur (SSMSI), depuis 2015. Chaque année, près de 15 000 
ménages résidant en France métropolitaine sont interrogés sur les atteintes dont ils 
auraient pu être victimes au cours des deux dernières années. L’un des membres du 
ménage de 14 ans et plus est ensuite désigné pour répondre au questionnaire sur les 
victimations individuelles (vols avec ou sans violence, violences physiques en dehors du 
ménage, etc.). Si cette personne est âgée de 18 à 75 ans, elle répond à un questionnaire 
auto-administré portant sur des atteintes dites « sensibles » à savoir les violences 
sexuelles hors ménage ou les violences physiques et sexuelles au sein du ménage. Dans 
cette étude, les résultats sont basés sur la compilation des enquêtes 2008 à 2016 
permettant de présenter des résultats structurels. 
 

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   

Scope: 18-75 year-olds living in metropolitan France who claim to have been the victim of physical violence outside the household. 
Source: 2008-2016 “Living environment and security” surveys, INSEE-ONDRP-SSMSI.

Perpetrator known
58% of victims are women

Perpetrator unknown
34% of victims are women

➍ Victims of physical violence outside the household, by gender, according to relationship with the perpetrator

Methodological overview 
The “Living environment and security” (CVS) victimisation surveys 
have been conducted jointly by Insee and the ONDRP since 
2007, and with the Ministerial Statistics Department for Internal 
Security (SSMSI) since 2015. Every year, some 15,000 
households living in metropolitan France are asked about 
assaults of which they may have been victim over the past two 
years. One of the household’s members, aged 14 or over, is 
then designated to answer the questionnaire on individual 
victimisations (violent robbery or theft without violence, physical 
violence outside of the household, etc.). If this respondent 
is between the ages of 18 and 75, s/he completes a self-
administered questionnaire on so-called “sensitive” assaults – 
i.e. sexual violence outside of the household or physical and 
sexual violence within the household. In this study, the findings 
are based on the compilation of the 2008-2016 surveys, which 
enables structural results.

To look more particularly at the proportion of female victims 
of violence, we have chosen to group together variables from 
these questionnaires within three indicators. The first, bearing 

on “physical violence or threats”, corresponds to robbery or 
attempted robbery (with violence or threats), physical violence 
outside the household, threats outside the household and 
physical violence within the household. The second indicator 
is based on “acts of a sexual nature” which groups together 
indecent exposure, inappropriate behaviour (one person 
trying to kiss another without their consent for example), sexual 
violence (rape, attempted rape and other forms of sexual assault, 
including groping) both within and outside the household. The 
third, “physical violence, threats or acts of a sexual nature”, 
groups together these first two indicators.

To study the relationship between victims and perpetrators, we 
have focused on the characteristics of the most recent assault 
for physical violence or threats outside the household (including 
robbery) as well as on sexual violence committed outside the 
household. Nevertheless, since it is not possible to distinguish the 
characteristics of the most recent assault for physical and sexual 
violence within the household, the analysis looks at this category 
as a whole. 

https://twitter.com/ondrp
https://www.facebook.com/Observatoire-national-de-la-d%C3%A9linquance-et-des-r%C3%A9ponses-p%C3%A9nales-258396990891068/

